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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Gospodarki i Rozwoju (nr 115)
7 lutego 2023 r.
Komisja Gospodarki i Rozwoju, obradująca pod przewodnictwem posła Krzysz-
tofa Tchórzewskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący 
porządek dzienny:

– rozpatrzenie propozycji tematów kontroli do planu pracy Najwyższej Izby 
Kontroli na 2024 rok,
– zmiana w składzie Podkomisji stałej do spraw rozwoju gospodarczego.

W posiedzeniu udział wziął Michał Wilkowicz pełniący obowiązki wicedyrektor Departamentu Gospo-
darki, Skarbu Państwa i Prywatyzacji Najwyższej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Katarzyna Gadecka i Ziemowit Uździcki 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Szanowni państwo, otwieram posiedzenie Komisji Gospodarki i Rozwoju. Stwierdzam 
kworum.
Dzisiejszy porządek dzienny posiedzenia jest nasz wewnętrzny, tak jakby porząd-

kowy. Mamy dwie rzeczy. Do posłów była prośba o zgłaszanie propozycji tematów kon-
troli do pracy Najwyższej Izby Kontroli na 2024 rok oraz z powodu zmian w składach 
komisji musimy dokonać zmiany w podkomisji stałej do spraw rozwoju gospodarczego.
Czy są uwagi do naszego dzisiejszego posiedzenia?
Nie widzę, nie słyszę, czyli… Sprzeciwu nie słyszę, więc uznaję, że porządek dzienny 

posiedzenia został przyjęty.
Witam pana Michała Wilkowicza,  zastępcę dyrektora Departamentu Gospodarki, 

Skarbu Państwa i Prywatyzacji Najwyższej Izby Kontroli oraz pozostałych gości. Jest 
pan dyrektor? Witam serdecznie.
Przystępujemy do realizacji porządku dziennego.
W związku z podjęciem prac nad przygotowaniem planu pracy Najwyższej Izby Kon-

troli na rok 2024 marszałek Sejmu skierowała do Komisji prośbę o przekazanie bezpo-
średnio do Komisji do Spraw Kontroli Państwowej propozycji tematów kontroli Najwyż-
szej Izby Kontroli na rok 2024, które wraz z opinią przedłoży Prezydium Sejmu.
Przystępujemy do realizacji naszego porządku dziennego. Informuję, że pani poseł 

Mirosława Nykiel i pani poseł Maria Małgorzata Janyska zgłosiły następujące propozy-
cje tematów: kontrola zarządzania posiadanym majątkiem i obrotu nieruchomościami 
przez Polski Holding Nieruchomości. Poproszę o uzasadnienie. Jednocześnie chciałbym 
zapytać pana dyrektora, czy akurat ten zakres jest w wewnętrznym planie kontroli NIK, 
czy też ewentualnie… Bo to wtedy byłoby bez sensu… Dyskutowanie o tym u nas.
Proszę bardzo, panie dyrektorze.

Pełniący obowiązki wicedyrektor Departamentu Gospodarki, Skarbu Państwa  
i Prywatyzacji Najwyższej Izby Kontroli Michał Wilkowicz:

Dziękuję bardzo.
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, na ten moment w planie pracy 

na bieżący rok i w perspektywie, którą określamy dla kontroli doraźnych tego tematu… 
Tej spółki nie mamy objętej planami kontrolnymi.
Dziękuję.
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Przewodniczący poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Dziękuję bardzo.
Proszę panie posłanki o uzasadnienie wniosku, ponieważ będziemy musieli go prze-

głosować.
Proszę bardzo.

Poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Panie przewodniczący, dziękuję i przepraszam, miałam chwilę nieuwagi. O który punkt 
chodzi?

Przewodniczący poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Chodzi o zgłoszenie tematu kontroli. Wszystkie Komisje zgłaszają propozycje tematu 
do Komisji do Spraw Kontroli Państwowej. Dwa słowa uzasadnienia, jeżeli mamy to zgło-
sić do programu i przegłosować. Potrzebne jest uzasadnienie.

Poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Tak, tak.
Polski Holding Nieruchomości wymaga kontroli z uwagi choćby na ostatnie wyda-

rzenia, jakie miały miejsce, tj. przekazywanie nieruchomości do różnych fundacji, orga-
nizacji pozarządowych, ale nas też interesuje,  jak działa, czy prawidłowo. Uważamy, 
że działa na taką  skalę  obrotów,  że jako Komisja Gospodarki  i Rozwoju powinniśmy 
wiedzieć o prawidłowości funkcjonowania i sformułowaliśmy właściwie pytanie do Naj-
wyższej Izby Kontroli.
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Dziękuję bardzo.
Proszę bardzo, pan poseł.

Poseł Wojciech Zubowski (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo,  ja mam tylko pytanie, bo tak się zastana-
wiam, czy ten temat… Nie negując tego, co mówi pani poseł, ale czy ten temat powinien 
wychodzić z Komisji Gospodarki i Rozwoju, dlatego że nie jestem pewien, czy Holding, 
o którym mówimy, to nie jest podmiot, który nie powinien być zgłaszany przez Komi-
sję do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych, ponieważ nie jest to podmiot 
będący w nadzorze, jak rozumiem, tak mi się wydaje, ministerstwa właściwego za roz-
wój, tylko ministerstwa właściwego za aktywa państwowe. I to Komisja do Spraw Ener-
gii, Klimatu i Aktywów Państwowych powinna, jeżeli taki wniosek był przyjęty, złożyć 
tego typu wniosek do Najwyższej Izby Kontroli.
Dziękuję.

Poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Czy mogę jeszcze raz…?

Przewodniczący poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Proszę bardzo.

Poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Panie przewodniczący, dobrze, nie ma sprzeciwu. Jestem członkiem Komisji Gospodarki 
i Rozwoju i Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych i tam złożę ten 
wniosek.

Przewodniczący poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
Dziękuję bardzo.
To znaczy, że ten wniosek w tym momencie został wycofany. Więcej wniosków nie 

było zgłaszanych, więc przechodzimy do…

Poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Ale panie przewodniczący,  jeśli Komisja do Spraw Energii, Klimatu  i Aktywów Pań-
stwowych nie przyjmie tego wniosku, to będziemy się upierać, bo to ma istotny wpływ 
na procesy gospodarcze.
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Przewodniczący poseł Krzysztof Tchórzewski (PiS):
W takim razie wtedy wrócimy do tematu, tak? To znaczy tak, bo jest to rzeczywiście 
właściwość… Tutaj wewnętrznie sprawdziliśmy, że jest to właściwość komisji zajmującej 
się mieniem państwowym, więc jeżeli panie tam zgłoszą i będzie taka potrzeba, to nie 
ma problemu, żeby nie wrócić do tematu. Uznaję, że na dzień dzisiejszy ten temat został 
wycofany. Przyjmujemy, że w związku z tym nasza Komisja nie zgłasza tematu do kon-
troli NIK.
Chciałbym  przejść  do punktu  drugiego.  W związku  z tym,  że pan  poseł  Marcin 

Gwóźdź nie jest  już członkiem naszej Komisji, musimy dokonać uzupełnienia składu 
podkomisji stałej do spraw rozwoju gospodarczego. W związku z tym proponuję, aby pan 
poseł Dariusz Bąk został wybrany do składu tej podkomisji.
Czy jest sprzeciw? Czy głosujemy?
Nie ma sprzeciwu, więc  przyjmujemy,  że pan  poseł  Dariusz  Bąk  został  wybrany 

do składu podkomisji stałej do spraw rozwoju gospodarczego.
Czy jest sprzeciw?
Nie ma sprzeciwu, więc uznaję, że Komisja zaakceptowała tę zmianę w składzie pod-

komisji stałej do spraw rozwoju gospodarczego.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Zamykam posiedzenie Komisji. Protokół 

z dzisiejszego posiedzenia będzie wyłożony do wglądu w sekretariacie Komisji.


